

文湖線專屬紀念章戳

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
1	<p>南港展覽館站 Taipei Nangang Exhibition Center</p>		<p>南港展覽館擁有上、下層展廳，為臺灣目前最大的展覽暨會議中心，也是臺灣第一座綠建築標章的展覽館。捷運站出入口造型如「巨蚌含珠」，為本站之特色地標。</p>
2	<p>南港軟體園區 站 Nangang Software Park</p>		<p>南港軟體工業園區為我國第一且規模最大的軟體產業育成中心，分為三期建設，目標發展成為「亞太軟體中心」。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
3	東湖站 Donghu	 <p>The seal for Donghu Station is a square illustration in a golden-brown color. It depicts a modern tram in the foreground, a large multi-story building with arched windows, and a suspension bridge in the background. The text '東湖站 Donghu' is written in the center.</p>	<p>站旁具有歐式建築外觀的影城，為東湖地區的一大地標。五分吊橋是早期內湖地區運送煤礦的交通要道，其遺址為地方產業發展的歷史見證。</p>
4	葫洲站 Huzhou	 <p>The seal for Huzhou Station is a square illustration in a golden-brown color. It shows a crane flying over a landscape with mountains and trees. A stone marker with the characters '白鷺鷥山' is visible. In the foreground, there is a modern station building. The text '葫洲站 Huzhou' is written in the center.</p>	<p>本站站體設計意象為表達較靜態的都會景觀，簡潔明朗、色彩繽紛。此外，白鷺鷥山步道蜿蜒繞行又稱「五十彎步道」，是北市特色親山步道之一。</p>



序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
5	大湖公園站 Dahu Park	 <p>The stamp for Dahu Park Station depicts a traditional Chinese kite flying in the sky above a large stone arch bridge spanning a body of water. The scene is rendered in a golden-brown line-art style. At the bottom of the stamp, the station name '大湖公園站' and 'Dahu Park' is written in Chinese and English respectively, accompanied by a stylized logo.</p>	<p>站內之公共藝術「風箏—悠游天際」沿著扶梯而飛翔，當搭乘電扶梯上升時，使旅人能有與風箏悠游天際之感受；大湖公園的錦帶橋為紅白相間拱橋，造型優雅獨特，與湖面倒影相映成趣，是園內地標。</p>
6	內湖站 Neihu	 <p>The stamp for Neihu Station shows a suspension bridge with people walking across it, set against a backdrop of mountains and a traditional Chinese temple with a tiled roof. The scene is rendered in a golden-brown line-art style. At the bottom of the stamp, the station name '內湖站' and 'Neihu' is written in Chinese and English respectively, accompanied by a stylized logo.</p>	<p>「碧山巖開漳聖王廟」為在地漳州人信仰的主要廟宇，而今亦成為必訪的夜景勝地。若是白天造訪，一旁採龍骨意象形塑的「白石湖吊橋」可順著前往生態濕地及觀光草莓園。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
7	文德站 Wende		<p>又稱「內湖紅樓」的直轄市定古蹟「郭氏古宅」位於文德路附近的山丘上。位於內湖路二段附近的「碧湖公園」，園中有座大埤湖，湖光粼粼。公園旁臺灣戲曲學院在「碧湖劇場」演出定目劇，展現傳統藝術之美。</p>
8	港墘站 Gangqian		<p>港墘因其位於基隆河畔，昔日是船舶靠岸的碼頭故名。現今，大臺北地區的科技重鎮「內湖科技園區」就位於本站周邊，是 3C 企業總部及研發中心的群聚之地。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
9	西湖站 Xihu	 <p>The stamp for Xihu Station is a golden line-art illustration. The top half shows a traditional Chinese building with a tiled roof and a balcony, set against a backdrop of stylized clouds. Below this, the station's name '西湖站 Xihu' is written in Chinese and English. The bottom half of the stamp depicts a modern train on a platform.</p>	<p>本站與傳統市場共構，走出捷運便可抵達「西湖市場」。轉乘公車可抵達內湖環山路「清代採石場」遺址，見證臺北建城的歷史。</p>
10	劍南路站 Jiannan Rd.	 <p>The stamp for Jiannan Rd. Station is a golden line-art illustration. The top half shows a modern building and a large Ferris wheel. The middle section features a butterfly and a traditional Chinese temple. The bottom half shows a traditional Chinese temple with a tiled roof. The station's name '劍南路站 Jiannan Rd.' is written in Chinese and English.</p>	<p>站外百貨公司的摩天輪，為臺北市知名地標之一。附近還有臺北市境內最古老的廟宇「劍潭古寺」；位於古寺旁的「劍南蝴蝶步道」，是長期研究蝴蝶生態的重要地點。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
11	大直站 Dazhi		<p>位於大直的「忠烈祠」，供奉為國犧牲的革命烈士與將士官兵。跨越基隆河的大直橋是北市首座釣竿式斜張橋，每年端午節，就會在橋下舉行精采絕倫的龍舟錦標賽。</p>
12	松山機場站 Songshan Airport		<p>乘載著人們夢想的飛機劃過天際，在首都圈人來人往的「松山機場」，屹立著象徵旅行時代來臨的公共藝術「行李箱」。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
13	中山國中站 Zhongshan Junior High School		<p>列車穿越在林立的大廈叢林，在這樣繁忙、倉促的建築與氛圍間，「榮星花園公園」自成一個綠草如茵、花團錦簇的小天地，使民眾能暫緩腳步、享受難得的悠閒。</p>
14	南京復興站 Nanjing Fuxing		<p>商業辦公大樓及川流不息的交通，本站已成為商業區的交通樞紐，繁榮了周邊的經濟商圈。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
15	忠孝復興站 Zhongxiao Fuxing		<p>本站周邊百貨商店及餐館櫛比鱗次，東區地下街連接前後車站，逛街購物不畏晴雨寒暑，每日人潮熙來攘往，是臺北捷運最熱鬧的車站之一。</p>
16	大安站 Daan		<p>高架於馬路中央的站體，點綴出都會忙碌的特色。復興南路兩側木棉在春夏之交，火豔嬌紅的花朵總讓整條道路鮮活了起來。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
17	科技大樓站 Technology Building	 <p>The stamp for Technology Building Station features a stylized illustration of a modern building with a grid-like facade. A train is shown on an elevated track in the foreground, with several cars on a road below. The text '科技大樓站' and 'Technology Building' is printed in the upper left corner of the stamp.</p>	<p>本站附近座落和平東路的科技大樓，是科技部及資策會的總部。而本站至六張犁站間，有一段軌道為接近九十度的轉彎，則是文湖線最具特色畫面之一。</p>
18	六張犁站 Liuzhangli	 <p>The stamp for Liuzhangli Station depicts a street scene with a train on an elevated track crossing a roundabout. Tall buildings are visible in the background. The text '六張犁站' and 'Liuzhangli' is printed in the upper left corner of the stamp.</p>	<p>列車轉彎進出本站，跨越車水馬龍的圓環路口，成為當地街景。附近知名購物中心及星級飯店，高聳建物則是顯著地標。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
19	<p>麟光站 Linguang</p>		<p>上行列車穿過黑暗的「福州山隧道」，迎來灑在麟光站的陽光，附近有臺北市境內唯一的自然生態公園「富陽自然生態公園」。早期軍事彈藥庫遺址則保留了低海拔自然原始生態環境。</p>
20	<p>辛亥站 Xinhai</p>		<p>站旁的「辛亥隧道」是文山地區進出市區的要衝之一。出站後，順著階梯步道抵達「公務人員訓練處」，是臺北市政府培育公務員的重要單位。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
21	萬芳醫院站 Wanfang Hospital	 <p>The seal for Wanfang Hospital Station is a square illustration. At the top, it depicts a grand, classical-style building with columns and a pediment, likely the original hospital building. Below this, there is a stylized logo consisting of two overlapping shapes, followed by the text '萬芳醫院站' and 'Wanfang Hospital' in Chinese and English. At the bottom, it shows a modern, multi-story hospital building with a glass facade.</p>	<p>「萬芳醫院」與本站站體共構，是臺北市第一家公辦民營市立醫院。「臺灣警察專科學校」也坐落於本站近處，培養我國執行各種警消勤務的警力。</p>
22	萬芳社區站 Wanfang Community	 <p>The seal for Wanfang Community Station is a square illustration. At the top, it shows a landscape with trees and a small house, with the text '140高地公園' (140 Highland Park) written across the scene. Below this, there is a stylized logo consisting of two overlapping shapes, followed by the text '萬芳社區站' and 'Wanfang Community' in Chinese and English. At the bottom, it depicts a dense urban cityscape with many buildings.</p>	<p>「萬芳」得名於昔日「萬隆煤礦」及「芳川煤礦」兩礦場的開採。附近的「140 高地公園」介於萬寧街與萬美街間的丘陵地，山頂視野遼闊。</p>

序號	站名	章戳圖案	章戳介紹
23	木柵站 Muzha	 <p>The illustration for Muzha Station features a train crossing a bridge over a river. In the background, there are several high-rise apartment buildings and a tall, slender tower with a deer-shaped top. The text '木柵站 Muzha' is at the top left.</p>	<p>本站往返動物園站的途中，體驗列車行經景美溪的河灣風情，遠眺以長頸鹿為造型的彩繪煙囪，為當地一大特色。</p>
24	動物園站 Taipei Zoo	 <p>The illustration for Taipei Zoo Station shows a cable car on a line, a large tree, and two bears (one panda and one brown bear) in the foreground. The text '動物園站 Taipei Zoo' is at the top right.</p>	<p>文湖線端點站，可搭乘貓空纜車上山品茗健行，亦可至臺北市立動物園拜訪動物明星。</p>